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                                P R O T O K Ó Ł     Nr  XLIX/18 

                     z Sesji Sejmiku Województwa Podlaskiego 

                                    z dnia 28 maja 2018 r. 

 

 

  Obradom przewodniczył Wiceprzewodniczący Sejmiku – Pan 

Mieczysław Bagiński. 

  W chwili rozpoczęcia obrad odnotowano obecność 27 Radnych. Lista 

obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 1 – Otwarcie sesji. 

 Pan Mieczysław Bagiński powitał wszystkich zebranych i otworzył obrady XLIX 

Sesji Sejmiku Woj. Podlaskiego.  

 

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad. 

 Pan Waldemar Kwaterski – Przewodniczący Komisji Zdrowia zgłosił wniosek o 

zdjęcie z porządku obrad punktu 11 zaznaczając, iż Komisja otrzymała projekt 

uchwały bez listy kandydatów do rad społecznych zoz, a chciałaby zapoznać się z 

nią bliżej. 

 Pan Bogdan Dyjuk stwierdził, iż optuje za pozostawieniem tego punktu w 

porządku obrad, podkreślając jednocześnie, iż jest to standardowa procedura, 

kandydaci nie zgłaszają się sami, lecz są rekomendowani. 

 Pan Jacek Piorunek podkreślił, iż Klub PO dyskutował na ten temat i jest za 

dokonaniem wyboru przedstawicieli, jednakże w kilku radach jest tzw. nadkomplet, 

stąd potrzeba wypracowania kompromisu.  

 Pan Bogusław Dębski natomiast zaznaczył, iż Radni podczas posiedzenia 

Komisji nie mogli uzyskać informacji, jakie osoby będą proponowane do w/w rad i 

poparł wniosek Pana W. Kwaterskiego.  

 Ostatecznie Radni, w głosowaniu jawnym , przy 20 głosach za, 6 przeciwnych 

i 1 wstrzymującym się zdjęli z porządku obrad punkt 11. 

 Wówczas Pan Jerzy Leszczyński – Marszałek Województwa zgłosił wniosek o 

wprowadzenie na pozycje: 11 oraz 11 a następujących punktów: 

- 11 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem jest województwo podlaskie oraz warunków i 

zasad korzystania z tych przystanków; 



2 
 

- 11 a – Informacja dot. aktualnego stanu spraw odnośnie wyłudzenia środków 

finansowych od Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich.  

 Pan Karol Pilecki natomiast zgłosił wniosek o wprowadzenie punktu 3 a: 

Wybór Przewodniczącego Sejmiku Woj. Podlaskiego. 

 Wniosek Pana Jerzego Leszczyńskiego został przyjęty w głosowaniu jawnym, 

przy 24 głosach za, 0 przeciw i 3 wstrzymujących się, natomiast wniosek Pana 

Karola Pileckiego Radni odrzucili – w głosowaniu jawnym, oddając 15 głosów za, 5 

przeciwnych i 2 wstrzymujące się.  

 Następnie, również w głosowaniu jawnym, przy 23 głosach za, 1 przeciwnym i 

1 wstrzymującym się Radni przyjęli całość porządku obrad. 

 Wówczas głos zabrał Wicemarszałek Województwa – Pan Maciej Żywno, 

który zgłosił wniosek o reasumpcję głosowania nad wprowadzeniem punktu 3 a , 

podkreślając, iż jego pilot nie zadziałał.  

 Radni przyjęli powyższy wniosek, oddając, w głosowaniu jawnym – 18 głosów 

za, 8 przeciwnych i 0 wstrzymujących się. 

 Jednakże głosując ponownie nad wprowadzeniem punktu 3 a do porządku 

obrad, odrzucili go, oddając 15 głosów za, 8 przeciwnych i 1 wstrzymujący się.  

 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z XLVII i XLVIII Sesji Sejmiku. 

 Radni nie wnosili uwag, ani wniosków i w głosowaniu jawnym, przy 21 głosach 

za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się przyjęli oba w/w protokoły. 

 

Punkt 4 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

województwa na 2018 r. 

 Projekt uchwały przedstawił Pan Henryk Gryko – Skarbnik Województwa. 

 Następnie głos zabrał Pan Marek Komorowski, który stwierdził: „Mam pytanie 

odnośnie realizacji budżetu w zakresie pomocy  finansowej miastu Białystok na 

budowę lotniska oraz rozliczenia podatku VAT przy tej inwestycji. Z tego, co wiem, 

budowę realizuje podmiot zewnętrzny, który ma możliwość odzyskania VAT-u. Czy w 

związku z tym umowa zawarta między województwem a miastem przewiduje 

możliwość zwrotu VAT? I czy w związku z tym nasze wydatki zostaną pomniejszone 

o tę kwotę?” 

 Pan Bogusław Dębski dodał: „To, co mówi Pan Komorowski to jest nowa 

okoliczność, Zarząd powinien się do tego ustosunkować. W imieniu Komisji Skarbu 

proszę o tę informację, bo dotychczas nie otrzymaliśmy wglądu w projekt umowy.” 

 Pan Jerzy Leszczyński – Marszałek Województwa wyjaśnił: „Ciągle 

prowadzimy rozmowy, umowa z miastem nie jest jeszcze podpisana. Informacji, o 

którą proszą Radni udzielimy w kolejnych punktach sesji.” 
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 Po dyskusji, Radni, w głosowaniu jawnym, przy 14 głosach za, 0 przeciw i 10 

wstrzymujących się podjęli 

                                     U C H W A Ł Ę    Nr  XLIX/447/18. 

 

Punkt 5 – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

nadania statutu Białostockiemu Centrum Onkologii w Białymstoku. 

 Projekt uchwały przedstawiła Pani Katarzyna Zajkowska – Dyrektor 

Departamentu Zdrowia UMWP. 

 Radni nie zgłaszali uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 

przy 26 głosach za , 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

                                    U C H W A Ł Ę   Nr  XLIX/448/18. 

Po głosowaniu Radni rozpoczęli dyskusję na temat technicznej strony 

przeprowadzanych głosowań podczas sesji. 

Pan Jacek Piorunek zauważył, iż wg jego obserwacji Radni podnoszą ręce, 

przyciskają przyciski, a na tablicy widać wynik niezgodny z tym, jak głosują , dlatego 

też wyraził wątpliwość, czy głosowania przeprowadzane podczas sesji są zgodne z 

intencją głosujących. Następnie Pan J. Piorunek zgłosił wniosek o reasumpcję 

głosowania nad wprowadzeniem punktu 3 a do porządku obrad.  

 Wówczas głos zabrał Pan Marek Komorowski, który podkreślił: „Wybór 

Przewodniczącego Sejmiku jest bardzo poważną sprawą i nie można z tego robić 

kpin. Rozumiem tu emocje Pana Radnego Piorunka, ale nie chciałbym czuć się 

oszukiwany na sesji. Pan Marszałek Żywno twierdzi, że głosował na  tak, a wyszło co 

innego. A wyszło po prostu tak, jak Pan rzeczywiście głosował. System można 

sprawdzić, ale proszę nie robić komedii. Proponuję zwołać sesję specjalnie na wybór 

Przewodniczącego, lub po prostu wprowadzić ten punkt na kolejną sesję.” 

 Pan Krzysztof Krasiński dodał: „Ostatnie głosowanie sprawdziło nasze piloty i 

działają one prawidłowo, więc proszę nie oszukiwać. A sprawą systemu można zająć 

się po sesji.” 

 Pan Maciej Żywno podkreślił: „Jak każdy Radny, ja też mam prawo zgłosić 

wniosek o reasumpcję.” 

 Pan Jacek Piorunek stwierdził: „Wnioskuję o zakończenie tej dyskusji, 

wycofuję swój wniosek, zajmiemy się tą sprawą na następnej sesji. Niemniej jednak 

system do głosowania trzeba sprawdzić.” 

 Pan Jarosław Dworzański zauważył: „Mam do Pana Wiceprzewodniczącego 

Bagińskiego prośbę, aby na najbliższą sesję wprowadził punkt dotyczący wyboru 

Przewodniczącego.” 

 

Punkt 6 – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

nadania statutu Szpitalowi Wojewódzkiemu w Łomży. 
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 Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, przy 

25 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

                                 U C H W A Ł Ę   Nr  XLIX/449/18. 

 

Punkt 7 – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

nadania statutu Szpitalowi Wojewódzkiemu w Suwałkach. 

 Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, przy 

25 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

                               U C H W A Ł Ę     Nr  XLIX/450/18. 

 

Punkt 8 – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

nadania statutu SP ZOZ Woj. Stacji Pogotowia Ratunkowego w Białymstoku. 

 Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, przy 

25 głosach za, braku przeciwnych i wstrzymujących się podjęli 

                               U C H W A Ł Ę    Nr  XLIX/451/18. 

 

Punkt 9 – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

nadania statutu Woj. Stacji Pogotowia Ratunkowego SP ZOZ w Suwałkach. 

 Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, przy 

25 głosach za, braku przeciwnych i wstrzymujących się podjęli 

                                U C H W A Ł Ę    Nr  XLIX/452/18. 

 

Punkt 10 – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

nadania statutu Podlaskiemu Woj. Ośrodkowi Medycyny Pracy w Białymstoku. 

 Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, przy 

23 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się podjęli 

U C H W A Ł Ę    Nr  XLIX/453/18. 

 

Punkt 11 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem jest woj. podlaskie oraz warunków i 

zasad korzystania z tych przystanków. 

 W tym punkcie głos zabrał Pan Bogusław Dębski, który zapytał: „Chciałbym 

zapytać o przystanek przy dworcu PKS w Suwałkach, czy jest to ustalone dla 

wszystkich, czy tylko dla naszego PKS-u?” 
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 Pan Jerzy Leszczyński wyjaśnił: „Jeżeli chodzi o przystanek PKS w 

Białymstoku, na dzień dzisiejszy korzystają też z niego różne firmy, jest to w rękach 

samorządu miasta. Z Dworca korzysta w większości nasz przewoźnik, czyli PKS 

Nova. Natomiast jeżeli chodzi o Suwałki, udało się nam doprowadzić do 

porozumienia między Prezydentem Suwałk i różnymi firmami. Od 1 czerwca będzie 

możliwość, aby wszyscy przewoźnicy korzystali z przystanków na dworcu w 

Suwałkach”. 

 Radni, w głosowaniu jawnym, przy 25 głosach za, 0 przeciw i 0 

wstrzymujących się podjęli 

                              U C H W A Ł Ę   Nr  XLIX/454/18. 

 

Punkt 11 a – Informacja dotycząca aktualnego stanu sprawy odnośnie 

wyłudzenia środków finansowych od Podlaskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich. 

 Radni zapoznali się z powyższą informacją i nie wnosili do niej uwag.  

 

Punkt 12 – Rozpatrzenie informacji o sytuacji finansowej sp zoz, dla których 

podmiotem tworzącym jest woj. podlaskie za 2017 r. w porównaniu do 2016 r. 

 Radni zapoznali się z powyższą informacją. Pan Bogusław Dębski podkreślił, 

iż z analizy jasno wynika, że sytuacja finansowa sp zoz pogorszyła się. 

 

Punkt 13 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Książnicy 

Podlaskiej im. Ł. Górnickiego w Białymstoku. 

 Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, przy 

26 głosach za, 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się podjęli 

                                 U C H W A Ł Ę    Nr  XLIX/455/18. 

 

Punkt 14 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany statutu 

Podlaskiego Muzeum Kultury Ludowej. 

 Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, przy 

24 głosach za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się podjęli 

                               U C H W A Ł Ę    Nr  XLIX/456/18. 

 

Punkt 15 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy i siedziby 

Szkoły Policealnej Nr 1 Ochrony Zdrowia w Białymstoku. 



6 
 

 Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, przy 

24 głosach za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się podjęli 

                             U C H W A Ł Ę    Nr  XLIX/457/18. 

 

Punkt 16 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Centrum 

Edukacji Nauczycieli  w Łomży. 

 Pan Bogusław Dębski zwrócił się z zapytaniem: „Czy przedmiotem tej uchwały 

są jedynie zmiany, czy tworzenie od początku?” 

 Pan Bogdan Dyjuk – Członek Zarządu Województwa wyjaśnił: „Chodzi tu o 

zmianę nazwy poprzez połączenie od strony administracyjnej 2 podmiotów – 

Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli oraz Biblioteki Pedagogicznej”. 

 Radni, w głosowaniu jawnym, przy 24 głosach za, 1 przeciwnym i 0 

wstrzymujących się podjęli 

                                     U C H W A Ł Ę     Nr  XLIX/458/18. 

 

Punkt 17 – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

zatwierdzenia Umowy Ramowej w celu wykonywania zadań Operatora 

Infrastruktury Sieci Szerokopasmowej Polski Wschodniej. 

 Pan Bogusław Dębski zwrócił się z prośbą o przedstawienie istoty zmiany 

uchwały. 

 Pani Agnieszka Aleksiejczuk – Dyrektor Departamentu Społeczeństwa 

Informacyjnego wyjaśniła: „Jest to rozszerzenie usługi, która już funkcjonuje w 

ramach oferty operatora. Dodajemy nowy wariant związany z wykorzystaniem 

technologii CWDM, jest to powiązane z usługą telewizji świadczonej drogą kablową.” 

 Radni, w głosowaniu jawnym, przy 24 głosach za, 0 przeciw i 2 

wstrzymujących się podjęli 

                                   U C H W A Ł Ę    Nr  XLIX/459/18. 

 

Punkt 18 – Informacja Marszałka o bieżącej pracy Zarządu Województwa. 

 W kolejnej części obrad głos zabrali: 

 Pan Marek Komorowski ponowił zapytanie dotyczące umowy z miastem 

Białystok na finansowanie budowy pasa startowego. 

 Pan Jerzy Leszczyński wyjaśnił: „W tej chwili umowa pomiędzy Zarządem 

Województwa a Miastem Białystok nie została jeszcze zawarta, trwają rozmowy i 

korespondencja. Zarząd proponuje, aby dofinansować kwotę brakującą do całości 

realizacji inwestycji. Nie mamy jednoznacznej informacji ze strony miasta w sprawie 
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VAT. Nasze służby finansowe twierdzą, że taka możliwość istnieje, jednak trzeba to 

uzgodnić. Jutro na Zarządzie będziemy dyskutować na ten temat.: 

 Pan Marek Komorowski podkreślił: „Proponuję, aby dokonać zapisu, że w 

sytuacji dokonanych zwrotów podatku VAT nasz udział zostanie zwrócony, czy też 

jakoś inaczej rozliczony.” 

 Pani Elżbieta Kaufman-Suszko nawiązała do informacji o pracy Zarządu 

obejmującej okres od 8 do 21 maja, a konkretnie do punktu nr 33 informującego o 

zwolnieniu Dyrektora Woj. Biura Geodezji – Pani Anny Rakieć. Pani Radna 

podkreśliła: „Jestem zainteresowana tą sprawą, ponieważ Dyrektor PZDW stracił 4 

mln zł i nic mu się nie stało, wręcz przeciwnie – otrzymał nagrodę. Co się w takim 

razie takiego stało, że Pani Rakieć została zwolniona z pracy?” 

 Pan Jarosław Dworzański zauważył: „Wracając do finansowania budowy pasa 

startowego – myślę, że treść umowy z miastem powinna wynikać z treści naszej 

uchwały. W uchwale jest zapisana kwota 16 mln zł, umowa może być przecież 

warunkowa.” 

 Pan Bogusław Dębski stwierdził: „To jest czysto techniczna sprawa. Chętnie 

podniosę rękę, żeby zmniejszyć tę dotację do 7,5 mln zł”. 

 Pan Jerzy Leszczyński nawiązał do zapytania Pani E. Kaufman-Suszko i 

podkreślił: „Nie łączyłbym tych 2 spraw. Pieniądze z PZDW rzeczywiście wypłynęły, 

ale jest w tej sprawie wyrok sądu, apelacja została oddalona. Ustalono, że winę 

ponosi dyrektor ds. ekonomiczno-finansowych, czyli główny księgowy. A biorąc pod 

uwagę dotychczasowe działanie PZDW i realizację wszelkich inwestycji, myślę, że 

niecelowa byłaby tu zmiana Dyrektora.” 

 Pan Stefan Krajewski – Członek Zarządu dodał: „Zarząd Województwa 

powołuje i odwołuje dyrektorów jednostek w oparciu o posiadaną wiedzę. Są to 

kwestie personalne, mamy o wiele więcej informacji na ten temat niż Pani Radna 

Kaufman-Suszko. Jeżeli Pani Dyrektor Rakieć uzna, że została zwolniona 

bezpodstawnie, może oczywiście dochodzić swoich praw w sądzie. Jesteśmy na to 

przygotowani.” 

 

Punkt 19 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej 

sesji. 

 W tej części obrad głos zabrała Pani Elżbieta Kaufman-Suszko, która 

przypomniała, iż otrzymała jedynie część odpowiedzi na swoją interpelację złożoną w 

marcu br. i jednocześnie zwróciła się z zapytaniem, kiedy otrzyma pełną informację.  

 Pan Jerzy Leszczyński – Marszałek Województwa poinformował, iż kwestia ta 

z pewnością zostanie wyjaśniona.  

 

Punkt 20 – Interpelacje i zapytania Radnych. 
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W kolejnej części obrad głos zabrali: 

 

  Pan Bogusław Dębski:  

1) „Spółka Nova posiada na swoim stanie busy, które jednak nie zawsze są 

sprawne. Stanowi to spory problem dla tych, którzy chcą z nich korzystać. 

Taka sytuacja jest np. w Zambrowie, ludzie chcą skorzystać, wynająć 

samochody i nie mają takiej możliwości. Strona internetowa spółki nie zawiera 

żadnych informacji na ten temat. Proszę o wyjaśnienie, jak wygląda ta 

sytuacja, czy spółka świadczy tego typu usługi, czy nie?” 

2) „W trakcie eksploatacji programu e-zdrowie widzimy różne mankamenty tego 

programu. Wiadomo, że projekt jest poważny, wielowątkowy, a podmioty były 

w różnym stopniu przygotowane do informatyzacji, miały też swoje programy. 

Czy Zarząd Województwa zamierza zorganizować dodatkowe postępowanie 

mające na celu uzupełnienie i rozbudowę systemu? Dobrze byłoby sporządzić 

projekt uzupełniający, który po części likwidowałby te mankamenty i uzupełniał 

oprogramowanie i infrastrukturę.  Wszystkie podmioty powinny mieć po 2 

serwerownie do przechowywania danych. Jaka jest możliwość uzupełnienia 

tego oprogramowania, które różnie współpracuje z oprogramowaniem 

zastanym w jednostkach?” 

 

Pan Marek Olbryś złożył interpelację w formie pisemnej , dotyczącą 

Wojewódzkich Ośrodków Ruchu Drogowego w woj. podlaskim. (Pełny tekst 

interpelacji – stanowi załącznik do oryginału Protokołu Nr XLIX/18). 

 

Punkt 21 – Informacja o działalności Przewodniczących Sejmiku. 

 Radni zapoznali się z powyższą informacją i nie wnosili do niej uwag. 

 

Punkt 22 – Wolne wnioski, informacje. 

 Radni nie zgłaszali wolnych wniosków. 

 

Punkt 23 – Zamknięcie sesji. 

 Pan Mieczysław Bagiński – Wiceprzewodniczący Sejmiku stwierdził, iż 

porządek obrad został wyczerpany, podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 

obrady XLIX Sesji Sejmiku Woj. Podlaskiego.  
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Protokołowała:        Przewodniczył: 

Nella Kamińska           Mieczysław Bagiński 


